
  

Éljen erővel és bátorsággal! 

 

Sosem vagyunk egyedül.  Akár 1 napja, 

akár 30 éve vagyunk hívők, ez az igazság 

szilárdan megállja a helyét, bármilyen 

kihívást hozzon is az élet. Ebben a tervben 

megtudhatja, hogyan tudja hatékonyan 

elfogadni Isten segítségét. Részlet David J. 

Swandt „E világból: Útmutató 

keresztényeknek a növekedéshez és a cél 

eléréséhez” című könyvéből 
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„Sosem vagyunk egyedül” 

 

Gyakran halljuk, hogy az élet fent és lent, 

öröm és várakozás, illetve kihívás és 

kétség váltakozása. Az élet nem egy 

folyamatos hegymenet a csúcsig, inkább 

hegyek és völgyek váltakozása. Hívő és 

nem hívő egyaránt él át hullámhegyeket és 

hullámvölgyeket, ezek az emberi élet 

velejárói.  

 

Mi hívők azonban hihetetlen ígéretet 

kaptunk Istentől, hogy soha nem kell 

egyedül szembenéznünk az élet 

völgyeivel. Íme, Isten bátorító szavai: 

 

„Legyetek erősek és bátrak, ne féljetek és 

ne rettegjetek tőlük, mert maga az ÚR, a te 

Istened megy veled. Nem marad el tőled, 

és nem hagy el téged.” V. Mózes 31:6  

 

Az igazság az, hogy Isten jelenlétére mind 

a kihívások, mind a sikerek időszakában 

szükségünk van. Ha tudjuk, hogy Isten 

velünk van, képesek vagyunk úgy tekinteni 

az élet valamennyi kihívására, mint amely 



ugródeszka a siker, nem pedig a 

kétségbeesés felé. 

 

Nincs olyan magas hegy és nincs olyan 

mély völgy, ahol Isten ne tudna találkozni 

velünk. Nem számítanak a körülményeink, 

Isten hűséges, Ő mindig velünk van!   

 

  



   

„Isten eljött hozzánk!” 

 

Az örök élet ígérete abból fakad, hogy 

Isten eljött hozzánk, nem pedig abból, 

hogy az emberiség valamilyen távoli 

helyen próbálja megkeresni és megtalálni 

Istent. 

 

Isten az idők kezdete óta minden embert 

feltétel nélküli, örökké tartó szeretettel 

szeret. Szándéka a kezdetektől fogva az, 

hogy erős és élő kapcsolatot alakítson ki 

mindannyiunkkal. Amikor azonban Ádám 

és Éva nem engedelmeskedett Istennek a 

kertben, bűnük válaszfalat emelt az ember 

és Isten közé. Örökre elszakadtunk 

Istentől. 

 

Isten azonban ahelyett, hogy hagyta volna, 

hogy elszakadjunk Tőle, elindított egy 

tökéletes helyreállítási tervet, amelyet 

irántunk érzett végtelen szeretete és 

irgalma vezérel. Tervének az a célja, hogy 

teljes mértékben helyreállítsa az 

emberiséggel való kapcsolatát, annak a 



legbensőségesebb szempontjait is, az 

Ádám és Éva vétke előtti állapotra. 

 

Több mint 2000 évvel ezelőtt Isten elküldte 

Fiát a földre, hogy eltávolítsa a bűn 

válaszfalát, és mindenki számára 

elérhetővé tegye a megváltást. 

 

„Mert úgy szerette Isten a világot, hogy az 

ő egyszülött Fiát adta, hogy aki hisz 

őbenne, el ne vesszen, hanem örök élete 

legyen. Mert Isten nem azért küldte az ő 

Fiát a világra, hogy elítélje a világot, 

hanem hogy megmentse a világot általa.” 

János 3:16-17 

 

Halálával és feltámadásával Jézus kifizette 

a bűn teljes büntetését, és eltávolította a 

válaszfalat Isten és ember között. Ezt a 

megbocsátást bárki megkaphatja, aki 

befogadja Jézus Krisztust Megváltójaként. 

 

Ez azonban még csak a kezdet volt. 

Mielőtt Jézus befejezte földi életét és 

elindult, hogy visszatérjen Mennyei 

Atyjához, Isten tágabb értelemben vett 

tervének egy másik fontos elemét is 

ismertette tanítványaival, amellyel az 



emberiséget teljesen mértékben 

helyreállítja Önmagával: 

 

„Az én Atyám házában sok lakóhely van, 

ha nem volna, megmondtam volna nektek.   

Elmegyek, hogy helyet készítsek nektek.   

És ha majd elmegyek, és helyet készítek 

nektek, ismét eljövök, és magamhoz 

veszlek titeket, hogy ahol én vagyok, ti is 

ott legyetek.” János 14:2-3 

 

Isten nemcsak azért küldte Jézust, hogy 

eltávolítsa a bűn válaszfalát, hanem azért 

is, mert Jézus egy napon visszatér, hogy 

minden hívőt „hazavigyen”, hogy örökre 

együtt legyenek.   

 

  



   

„A mennyország nagykövete – a Szent 

Szellem” 

 

A nagykövet állami tisztviselő, aki hazáját 

egy másik országban képviseli, a másik 

országban él, béke- és jószolgálati 

küldetést végez. Feladatai ellátásához 

hazája kormányának tekintélyét, 

bőkezűségét és erőforrásait használja fel. 

Teljes körű bizalmat élvez, megbízatását 

méltósággal és maradéktalanul elvégzi. 

 

A Szent Szellem küldetése sok tekintetben 

hasonlít egy mennyei nagykövet 

küldetéséhez. A Szent Szellem Isten 

tekintélyét, erejét és erőforrásait testesíti 

meg, jelenlétével és munkájával Isten 

szeretetét kifejezi ki és mutatja meg 

minden embernek a földön. 

 

Amikor tanítványaival töltött ideje a 

végéhez közeledett, Jézus azt mondta 

nekik, hogy nem fognak magukra maradi, 

amikor elmegy. Beszélt Arról, aki helyette 

jön el, hogy a tanítványokkal legyen, 



tanítsa, vigasztalja és vezesse őket – a 

Szent Szellemről. Jézus azt mondta: 

 

„Jobb nektek, hogy én elmenjek, mert ha el 

nem megyek, nem jön el hozzátok a 

Vigasztaló, ha pedig elmegyek, elküldöm 

azt hozzátok.” János 16:7 

 

Miután Jézus elvégezte feladatát a Földön, 

elküldte a Szent Szellemet, hogy velünk 

legyen, amíg Ő vissza nem tér. A Szent 

Szellem útmutatást, vezetést, vigasztalást 

és tanácsot ad életünkben. Jézus így írta 

le a Szent Szellemet tanítványainak: 

 

„A Vigasztaló pedig a Szentlélek, akit az én 

nevemben küld az Atya, az majd mindenre 

megtanít titeket, és eszetekbe juttatja 

mindazokat, amiket mondtam nektek.” 

János 14:26 

Isten ma a Szent Szellem formájában van 

velünk, és aktívan munkálkodik 

világunkban és életünkben.   

  



   

„Küldetése személyes” 

 

A Szent Szellem a teremtés kezdetétől 

fogva jelen van, bennünk él, nemzedékről-

nemzedékre. 

 

„A föld pedig kietlen és puszta volt, 

sötétség volt a mélység színén, és Isten 

Lelke lebegett a vizek felett.”   I. Mózes 1:2 

 

A Szent Szellem szolgálata azonban csak 

akkor vált személyessé és bensőségessé 

minden hívő számára, miután Jézus 

Krisztus elvégezte munkáját a kereszten. 

Mielőtt meghalt, Jézus elmondta 

tanítványainak, hogy a Szent Szellem jelen 

van közöttük, de még nem él bennük. 

 

„az igazság Lelkét, akit a világ be nem 

fogadhat, mert nem látja és nem ismeri őt,   

de ti ismeritek, mert nálatok lakik, és 

bennetek lesz.   Nem hagylak titeket árván, 

eljövök hozzátok.” János 14:17-18 

 



Közvetlenül a halála előtt Jézus azzal 

vigasztalta tanítványait, hogy továbbra is 

velük lesz szellemi értelemben, az által, 

hogy a Szent Szellem jelen lesz az 

életükben. A Jézus Krisztus által 

megkezdett munka a Szent Szellem által 

folytatódik életünkben. Isten a bennünk 

lévő Szent Szellem által négy dolgot 

munkál ki az életünkben: 

 

1. Személyes valósággá teszi az 

megváltást. 

2. Képessé tesz arra, hogy győztesen 

éljünk. 

3. Keresztény jellemet épít, hogy 

növekedhessünk. 

4. Mindent a javunkra munkál életünkben. 

 

  



   

„Személyes valósággá teszi a 

megváltást” 

 

Bár Jézus fizetett az üdvösségünkért, Isten 

jelenléte a Szent Szellem által személyes 

valósággá teszi a megváltást mindazok 

számára, akik elfogadják azt. Jézus 

világossá tette, hogy az ember nem akkor 

kapja meg az üdvösséget, amikor 

megszületik. Szellemi újjászületésnek kell 

történnie, amely csak a Szent Szellem által 

lehetséges. 

 

Jézus azt felelte: Bizony, bizony mondom 

neked, ha valaki nem születik víztől és 

Lélektől, nem mehet be az Isten 

országába.   Ami testtől született, test az, 

és ami Lélektől született, lélek az.” János 

3:5-6 

 

Abban a pillanatban, amikor valaki 

befogadja Jézus Krisztust, az szellemi 

megújulást idéz elő a belső emberben, 

amelynek eredményeként a bűn büntetése 

teljesen törlésre kerül az életéből. 

 



A Szent Szellem emellett munkálkodik a 

nem hívők életében, hogy leleplezze Isten 

ámulatos szeretetét irántuk. Jézus mondta: 

 

„Amikor pedig eljön majd a Vigasztaló, akit 

én küldök nektek az Atyától, az igazság 

Lelke, aki az Atyától származik, ő majd 

bizonyságot tesz rólam.”  János 15:26 

 

Ma a Szent Szellem folytatja ezt a 

csodálatos szolgálatot: hirdeti Jézust, Isten 

megszemélyesített szeretetét, és mindazt, 

amit Ő képvisel világunkban hívők és nem 

hívők számára egyaránt, ennek a 

szolgálatnak a célja, hogy megismertesse 

Isten szeretetét.   

 

  



   

„Képessé tesz arra, hogy győztesen 

éljünk” 

 

Még a legegyszerűbb házimunka is 

hatalmas teherré válik, ha nem állnak 

rendelkezésünkre a megfelelő eszközök. 

Elektromos csavarhúzóval például könnyű 

eltávolítani egy csavart, anélkül viszont 

jóval fárasztóbb és nehezebb. 

 

Isten számára az egyik legfontosabb dolog 

az, hogy megfelelő eszközöket adjon 

nekünk az életben. Isten hűségesen 

felszerel bennünket mindazzal, amire 

szükségünk van a teljes és áldott élethez, 

legyen szó bölcsességről, hogy 

szembenézhessünk egy nagy döntéssel, 

akaraterőről, hogy lemondhassunk egy 

rossz szokásról, vagy akár megnövekedett 

hitről és bizalomról, hogy magabiztosan 

nézhessünk szembe egy lehetetlen 

helyzettel. 

 

„Elfáradnak az ifjak, és meglankadnak, 

megtántorodnak a legkülönbek is. De akik 

az ÚRban bíznak, azoknak ereje megújul;   



szárnyra kelnek, mint a sasok, futnak és 

nem lankadnak meg, járnak és nem 

fáradnak el.” Ézsaiás 40:30-31 

 

Ha reménységünket Istenbe vetjük, 

korlátlan „szerszámosládához” jutunk, 

amely felkészít bennünket arra, amivel 

szembe kell néznünk. Ha felülről kapunk 

erőt, akkor győzelemben élünk!   

  



   

„Keresztény jellemet épít, hogy 

növekedhessünk” 

 

A kiváló jellem nem a megváltással együtt 

érkezik, tanulásra és fejlődésre van 

szükség ahhoz, hogy kialakuljon. Isten 

számára az az egyik legfontosabb cél, 

hogy segítsen Krisztus képére formálni 

bennünket. A Szent Szellem segít nekünk, 

hogy hasonlóvá váljunk Jézushoz azáltal, 

hogy építi és fejleszti bennünk az Úr Jézus 

jellemét. A Biblia ezt a Szellem 

gyümölcsének nevezi. 

 

„De a Lélek gyümölcse szeretet, öröm, 

békesség, hosszútűrés, szívesség, jóság, 

hűség, szelídség, mértékletesség.   Az 

ilyenek ellen nincs törvény.” Galata 5:22-23 

 

Amikor kihívásokkal szembesülünk, olykor 

saját erőnkből próbáljuk legyőzni a 

nehézségeket. Ilyenkor fennáll a kísértés, 

hogy kompromittáljuk keresztény 

jellemünket, csak hogy túljussunk 

nehézségeinken, vagy „levágjuk az utat”. 

Amikor azonban segítségül hívjuk a Szent 



Szellem erejét, Ő segít, hogy a 

körülményektől függetlenül tisztességesen, 

igazságosan és becsületesen járjuk 

utunkat. 

 

A siker idején ugyanazok a bibliai elvek 

vonatkoznak ránk. Az öncélú büszkeség és 

az arrogancia éles ellentétben áll azzal a 

keresztény jellemmel, amelyet Isten ki akar 

formálni az életünkben. Valójában csak 

akkor lehet továbbra is jó előmenetelünk, 

ha a szelídség jellemzi életünket. 

 

„Boldogok a szelídek, mert ők öröklik a 

földet.” Máté 5:5 

 

Amikor krisztusi jellemmel nézünk szembe 

a kihívásokkal és sikerekkel, elkezdünk 

növekedni Istennel való járásunkban. Még 

azt is elkezdjük felismerni, hogy a Szent 

Szellem gyümölcsében való működés a mi 

végső javunkra és az Ő tiszteletére 

szolgál. Minél inkább növekszünk Istennel, 

annál több áldást tud az életünkre bízni!   

  



   

„Mindent a javunkra munkál 

életünkben” 

 

Életünk valamennyi területén Isten irányít 

mindent. Az összes körülményt képes 

teljes mértékben úgy levezényelni, hogy az 

a hívők javát szolgálja. 

 

„Tudjuk pedig, hogy azoknak, akik Istent 

szeretik, minden javukra van, mint akik az 

ő végzése szerint elhívottak.”   Róma 8:28 

 

Nagyon is képes megbirkózni az élet 

legbonyolultabb kihívásaival is, és 

végigkísér bennünket az életünkre 

vonatkozó terve véghezvitelének útján. 

Egyszerűen azt szeretné, ha bíznánk 

Benne. 

 

„Bízz az ÚRban teljes szívedből, és ne a 

magad értelmére támaszkodj! Minden 

utadon őrá gondolj, akkor ő igazgatni fogja 

útjaidat.” Példabeszédek 3:5-6 

 



Az Istenbe vetett bizalom nem helyettesíti 

a személyes felelősséget és a jó 

sáfárkodást. Ellenkezőleg, a személyes 

felelősség és a Benne való bizalom kéz a 

kézben járnak. Amikor megtesszük a saját 

részünket, Isten minden alkalommal 

hűségesen megteszi az Ő részét, és 

hatékonyan vezet bennünket. 

 

Sok esetben Isten vezetése úgy történik, 

hogy „ajtók” nyílnak vagy záródnak a 

körülményeinkben. Máskor viszont isteni 

beavatkozásra van szükség a 

helyzetünkben, hogy meggyógyuljunk, 

Isten csodát tegyen, vagy véghezvigyen 

egy egyébként lehetetlen dolgot. 

 

„Jézus pedig rájuk tekintett, és azt mondta 

nekik: Embereknél ez lehetetlen, de 

Istennél minden lehetséges.”  Máté 19:26 

 

Legyen szó gyógyíthatatlan betegségről, 

pénzügyi válságról vagy egy szeretett 

személy váratlan elvesztéséről, Isten jelen 

van, és képes természetfeletti munkára 

ezekben az időkben. 

 



Isten szakavatott abban, hogy a tragédiát 

diadallá, a nehézségeket pedig örömmé 

változtassa a Szent Szellem által. Soha ne 

kételkedjen abban, hogy Isten ma is 

„csodatévő” Isten. Isten képes arra, hogy 

bármilyen lehetetlen helyzetben 

közbelépjen! 


